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V posledních dnech před volbou děkana Divadelní fakulty se na internetovém blogu 

studentské komory Akademického senátu Divadelní fakulty (AS DIFA) JAMU začaly 
objevovat názory absolventů školy. Jak to tak v krajině blogů bývá, potkávají se tam věcné 
komentáře s povrchními glosami. Každé internetové fórum má ze své podstaty, jíž je téměř 
maximální otevřenost, rozpětí od bulváru po intelektuální mudrování. Blogy mají svůj smysl, 
třeba jako pokus vytvořit „mapu“ terénu, neumí však být náhradou seriózní diskuse. 
K problému se vyslovilo několik absolventů, Divadelní fakulta má přitom každý rok kolem 
šedesáti absolventů, kteří zatím neřekli svůj názor… Jak zjistit a zaručit, že to, co je na blogu 
dosud publikováno, je zrovna to, co je objektivní pravda? 

Jsem přesto přesvědčen o tom, že některé podněty ze studentského blogu mohou být a 
budou podnětem k nějaké seriózní (rozuměj důkladnější) diskusi (rozuměj výměně názorů). 
Objevily se však také výzvy k blokování volby. To považuji za krajně neodpovědné, protože 
by to znamenalo porušení pravidel, která si pro tuto volbu stanovil samotný senát. Taková 
situace by mohla ve svých důsledcích přinejmenším rozkolísat legitimitu celého procesu 
voleb a tak docela podstatně poškodit právě Divadelní fakultu a její nejbližší budoucnost. 
Nevím, jestli ti, kdo volají po blokaci voleb, tak činí s vědomím této skutečnosti, proto 
považuji za svou povinnost upozornit na to. 

Dosavadní příprava volby děkana probíhala v souladu se zákonem a s pravidly JAMU 
a Divadelní fakulty, jak je AS DIFA nastavil. Volby děkana na JAMU obecně jsou 
koncipovány podle maximálně demokratického modelu – kandidáty na funkci děkana mohou 
navrhovat všichni jednotliví členové akademické obce (zdaleka to takto není pravidlem na 
všech vysokých školách), kandidáti mohli být nejen z prostředí DIFA, ale i z vnějšku... 
Konalo se několik setkání AS DIFA s představiteli akademické obce i s pozvanými hosty. Na 
žádné z těchto akcí nevystoupil žádný člen AS DIFA (ani ze studentské komory) s nějakou 
závažnější připomínkou, podnětem... Jako příčinu studenti na blogu  uvádějí, že byli 
nezkušení, netroufali si, nezorientovali se... Škoda. Celé týdny, které byly k dispozici na 
diskuse, setkání, kritizování, uběhly do prázdna. Nedovedu si přitom představit, proč studenty 
iniciované další diskuse by na fakultě nemohly proběhnout? Co této jednoduché věci bránilo? 
Odpověď jsem nenašel ani v podrobných stanoviscích na blogu. 

 Volba děkana je podle zákona – a také po smyslu věci – záležitostí členů akademické 
obce, tedy pedagogů a studentů. Ty při samotném volebním aktu zastupují jejich zvolení 
reprezentanti – členové akademického senátu. Prosím všechny členy Akademického senátu 
DIFA JAMU, pedagogy i studenty, aby učinili všechno pro to, aby volba děkana proběhla 
podle stanovených pravidel a aby v tajné volbě volili podle svého vědomí a svědomí a podle 
stupně poznání, k němuž byli schopni sami dospět. Nemyslím, že je rozumné řídit se ve svém 
rozhodnutí koho volit výsledky anonymní ankety, jak zamýšlí studentská komora senátu. 
Jestliže sami pochybují o své schopnosti zvolit správně, proč se domnívají, že to ví účastníci 
anonymní ankety? 

Přeji AS DIFA hodně kritického a odpovědného uvažování. 
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